
ALEXANDROS IGNATIADIS, OCTAGON:

“Ancora noastrã în timpul crizei
a fost piaþa din Irak”

Reporter: Cum au evoluat aface-
rile companiei în prima jumãtate a
anului ºi ce prognozã aveþi pentru
a doua jumãtate?

Alexandros Ignatiadis: Prima
jumãtate a anului a evoluat într-o
notã pozitivã pentru Octagon. Am
finalizat construcþia primei clãdiri
din cadrul complexului Hermes
Business Campus, unde am fost
antreprenor general ºi am contrac-
tat proiecte noi, atât pe segmente-
le construcþiilor civile ºi geotehni-
ce, cât ºi în domeniul infrastructu-
rii. Cifra de afaceri raportatã dupã
primele ºase luni este similarã cu
cea din prima jumãtate a lui 2013,
respectiv 6,6 milioane de euro,
deci perspectivele financiare pen-
tru 2014 sunt optimiste.

Reporter: 2014 va fi sau nu un an
mai bun decât 2013 pentru Octa-
gon?

Alexandros Ignatiadis: Chiar
dacã a avut numãrul 13 în compo-
nenþã, 2013 a fost unul dintre cei
mai buni ani pe care i-a avut Octa-
gon pânã acum. Douã dintre suc-
cesele noastre notabile sunt faptul
cã am devenit antreprenor general
la Hermes Business Campus ºi am
construit prima clãdire din com-
plexul Green Court Bucharest, dez-
voltat de gigantul imobiliar Skan-
ska. Am finalizat anul cu o cifrã de
afaceri de 19,6 milioane de euro,
iar pentru 2014 estimãm o cifrã de
afaceri de 16 milioane de euro.

Reporter: Mulþi constructori,
printre care ºi Octagon, au decis sã
se extindã în afarã þãrii. Octagon se
dezvoltã în Irak. Este o soluþie bunã
de supravieþuire pe timp de crizã?

Alexandros Ignatiadis: Ancora
noastrã în timpul crizei a fost piaþa
din Irak. Am hotãrât sã încercãm o
alt ã piaþ ã cu perspect ive d e
creºtere de lungã duratã ºi unde
existã lichiditãþi pentru proiectele
de infrastructurã atât de necesare.
Problemele cu securitatea existen-
te acolo au constituit un plus pen-
tru noi, în sensul cã þin departe
concurenþa.

Momentan, ne facem cunoscuþi
ºi aºteptãm o stabilizare a situaþiei
politice. Faptul cã avem deja douã
proiecte în derulare este un semn
pozitiv ºi vine ca o confirmare a
faptului cã am avut o intuiþie bunã
când am luat aceastã decizie.

Reporter: Doriþi sã vã extindeþi ºi

în alte þãri?
Alexandros Igna-

tiadis: În acest mo-
ment, ne concentrãm
pe consolidarea activi-
tãþ i i din Irak, dar dacã
oportunitatea de a pãtrunde pe o
piaþã cu potenþial mare de creºtere
va apãrea, vom profita cu siguran-
þã de ea.

Reporter: Cum vedeþi evoluþia
pieþei construcþiilor din þara noa-
strã pe termen scurt ºi mediu?

Alexandros Ignatiadis: Piaþa
construcþiilor are nevoie de re-
structurare, pentru cã ceva este

fundamental greºit
în aceastã industrie.
O piaþã de aproxima-

tiv patru miliarde de
euro opereazã cu pier-

deri anuale de 900 milioa-
ne euro. Este o piaþã suprapopu-

latã, care în ultimii 20 de ani a fost
influenþatã negativ de instabilita-
tea politicã.

Evoluþia pe termen scurt ºi mediu
va fi pozitivã numai dacã aceastã
reglementare va avea loc ºi dacã
statul va acorda stimulente fiscale
pentru consolidarea sectorului.
Existã un proiect de lege iniþiat de
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Octagon va finaliza anul 2014 cu o cifrã de afaceri de 16 milioane de euro, în scãdere
faþã de cea raportatã anul trecut, estimeazã Alexandros Ignatiadis, co-fondator ºi ac-
þionar al companiei. Ancora Octagon în timpul crizei a fost piaþa din Irak, ne-a decla-
rat domnia sa într-un interviu, subliniind cã societatea doreºte sã îºi consolideze pre-
zenþa în aceastã þarã, unde are deja douã proiecte în derulare. În opinia lui
Alexandros Ignatiadis, piaþa construcþiilor din þara noastrã are nevoie de restructu-
rare pentru cã opereazã cu pierderi anuale de 900 milioane euro ºi pentru cã în ulti-
mii 20 de ani a fost influenþatã negativ de instabilitatea politicã. Domnul Ignatiadis
ne-a mai spus cã la începutul anului a existat o efervescenþã în sectorul privat imobi-
liar, dar cã, dupã încheierea primului semestru, multe proiecte anunþate au încetinit.

milioane de euro -

cifra de afaceri

realizatã

în anul 2013 de

"Octagon".

"Construcþiile nu sunt o

prioritate pentru stat anul

acesta, dar noi am fost

afectaþi în micã mãsurã,

nefiind implicaþi în

proiecte publice majore".

Companii



ARACO pentru clasificarea compe-
tenþelor firmelor de construcþii,
pentru a elimina din competiþie fir-
mele create peste noapte, care au
acces la proiecte publice de sute
de milioane de euro. O altã solu-
þie ar fi fuziunile dintre mai multe
firme româneºti pentru a crea
companii cu o forþã financiarã su-
perioarã, capabile sã acceseze lici-
taþii pentru proiecte cu valori foar-
te mari.

Construcþiile sunt încã o frânã
pentru creºterea economicã din
cauza faptului cã nu s-a finalizat
procesul de stabilizare politicã.

Reporter: Cum au evoluat în
acest an comenzile pentru antre-
prenori din zona investiþiilor publi-
ce? Dar din zona investiþiilor priva-
te?

Alexandros Ignatiadis: Fiind un
an electoral, majoritatea fondurilor
publice au fost direcþionate cãtre
zone cu potenþial de atragere a vo-
turilor. Construcþiile nu sunt o
prioritate pentru stat anul acesta,
dar noi am fost afectaþi în micã mã-
surã, nefiind implicaþi în proiecte
publice majore. Sectorul privat
este dinamic anul acesta, partici-
pãm la licitaþii pentru proiecte din
toate segmentele pieþei construc-
þiilor.

Reporter: Consultanþii susþin cã
piaþa imobiliarã se dezmorþeºte în
acest an în zona construcþiilor noi,
inclusiv pe segmentul rezidenþial.
Cum comentaþi?

Alexandros Ignatiadis: De la
începutul anului a existat o efer-
vescenþã în sectorul privat, care a
dat noi speranþe, dar dupã încheie-
rea primului semestru, multe pro-
iecte anunþate au încetinit.

Reporter: Care credeþi cã va fi
motorul de dezvoltare a pieþei con-
strucþiilor în perioada urmãtoare?

Alexandros Ignatiadis: Inevita-

bil, dupã 4 ani de stagnare, moto-
rul de dezvoltare a pieþei construc-
þiilor va fi infrastructura.

Reporter: Care sunt planurile de
dezvoltare pe termen scurt ºi me-
diu ale Octagon?

Alexandros Ignatiadis: Într-o
piaþã în stagnare, prioritatea
noastrã este consolidarea poziþiei
economice ºi pãstrarea clienþilor
existenþi.

Reporter: Cum apreciaþi nivelul
de fiscalitate din þarã noastrã?

Alexandros Ignatiadis: Nivelul
de fiscalitate este acceptabil faþã
de alte þãri membre UE, dar trebuie
redus numãrul taxelor ºi diminuatã
rigiditatea salariilor.

Reporter: Care sunt cele mai

mari lucrãri pe care le aveþi în deru-
lare?

Alexandros Ignatiadis: Avem
proiecte în derulare în România ºi
în Irak. În România, lucrãm la douã
clãdiri de birouri ºi la cinci proiecte
de infrastructurã. La Green Court
Bucharest (strada Herãstrãu - Bu-
cureºti) construim clãdirea B, dupã
ce am livrat clãdirea A, la începutul
anului. Complexul va avea, în final,
trei clãdiri de birouri.

Un proiect început în toamna
anului trecut, la care lucrãm ºi în
prezent este clãdirea de birouri PC
Business Center, situatã pe ºosea-
ua Bucureºti-Ploieºti 7-9 A. Iniþial
am executat lucrãrile de fundaþii ºi
infrastructurã, iar în prezent

construim suprastructurã.
La capitolul infrastructurã, în varã

am început lucrãrile geotehnice la
“Pasajul subteran Piaþa Presei Libe-
re” din Capitalã. Executãm piloþi
foraþi ºi sprijiniri cu palplanºe me-
talice în Craiova la un pasaj peste
calea feratã.

Un alt proiect este reabilitarea
funcþionalã a Pieþei Revoluþiei din
Slobozia, unde executãm sprijiniri
cu palplanºe ºi foraje pentru epusi-
mente. De asemenea, executãm
piloþi foraþi pentru secþiunile A, D ºi
E, lot 2 - Autostrada Lugoj-Deva,
pe nt r u ant r e pr e nor u l S a l i n i
Impregilo.

În acelaºi timp, continuãm lucrã-
rile de sprijinire cu coloane ºi pal-
panºe la proiectul “Reabilitarea li-
niei de cale feratã Braºov-Simeria,
secþiunea Coºlariu-Sighiºoara”,
unde antreprenor general este
FCC Construccion.

În Irak avem douã proiecte: Cen-
trala Electricã 1.250 MW Shatt Al
Basra din Basra ºi proiectul rezi-
denþial Iraq Gate Residential ,
pentru dezvoltatorul irakian Almco.
La ambele proiecte am fost con-
tractaþi pentru execuþia de lucrãri
geotehnice.

Reporter: Vã mulþumesc!
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La jumãtatea lunii august, Octagon Contracting & Enginee-

ring, specializatã în construcþii civile ºi geotehnice, a deve-

nit subantreprenor general pentru un proiect de birouri din

nordul Capitalei: PC Business Center. Lucrãrile de construc-

þie executate au o valoare de aproximativ douã milioane de

euro. PC Business Center are douã etaje subterane ºi 9 etaje

supraterante ºi este localizatã în aproprierea Primãriei Sec-

torului 1. Dezvoltatorul ºi antreprenorul general este Iridex

Group Import Export. Construcþia a ajuns la nivelul 3 al

clãdirii.

Octagon este o companie fondatã în 2005, cu sediul central

în Bucureºti ºi o sucursalã în Bagdad (Irak).
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Centrala Electricã 1.250 MW Shatt Al Basra din Irak


